
Rada Miejska w Swarzędzu
Komisja Gospodarki, Środowiska i Rozwoju Wsi

BRM.KGŚiRW.0012.2.2.2022

Protokół nr  2/2022

Obrady rozpoczęto 16 marca 2022 r. o godz. 14:00, a zakończono o godz. 17:15 tego samego dnia.

W posiedzeniu wzięło udział 8 członków.

Obecni:

1. Anna Baranowska - Graczyk
2. Włodzimierz Buczyński
3. Ryszard Dyzma
4. Wojciech Kmieciak
5. Szymon Kurpisz
6. Tomasz Majchrzak
7. Rafał Słupiński
8. Marcin Szramkowski
9. Anna Tomicka

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.
Posiedzenie otworzył Przewodniczący Komisji Gospodarki, Środowiska i Rozwoju Wsi, Tomasz 
Majchrzak. Na wstępie powitał radnych, gości oraz pracowników Urzędu. Na podstawie załączonej do 
protokołu listy obecności (załącznik nr 1) stwierdził, że Komisja Gospodarki, Środowiska i Rozwoju 
Wsi jest władna do podejmowania prawomocnych wniosków, 8 członków obecnych, 1 nieobecny. 
Przewodniczący Komisji Gospodarki, Środowiska i Rozwoju Wsi przedstawił porządek obrad, który 
stanowi załącznik nr 2.

2. Przegląd planów inwestycyjnych w sołectwach oraz w ramach realizacji funduszu sołeckiego.

Plany inwestycyjne w sołectwach przedstawił Kierownik Wydziału Inwestycji, Bartłomiej Majchrzak. 
Prezentacja stanowi załącznik nr 3. 

Sołtys Garb B. Krych zapytał na jakiem etapie jest podłączenie do kanalizacji sanitarnej w ul. Tuleckiej. 
Z-ca Burmistrza G. Taterka odpowiedział, że kanalizacja ta wykonana była w I etapie w ramach ZM 
Puszcza Zielonka, natomiast do tej pory nie została podłączona ze względu na to, że musiałaby 
przechodzić przez prywatne grunty. Gmina Swarzędz wywołała dokumentację techniczną na rozbudowę 
ul. Opłotki i jeżeli zostanie wydana decyzja umożliwi to podłączenie kanalizacji. 

Radny W. Kmieciak  zapytał o realizację inwestycji tunelu w Kobylnicy, czy przesunięcie w czasie 
stanowi zagrożenia dla otrzymania dofinansowania tej inwestycji oraz czy wykonanie ronda na 
skrzyżowaniu z drogą wojewódzką jest oddzielną inwestycją. 

Kierownik B. Majchrzak odpowiedział, że aby inwestycja w Kobylnicy nie utraciła dofinansowania, 
odbiór inwestycji musi nastąpić w 2024 roku. Gmina nie otrzymała żadnych informacji o zagrożeniu 
finansowania tej inwestycji. Natomiast budowa ronda na połączeniu z drogą wojewódzką jest realizowana
przez WZDW w Poznaniu. Gmina nie zna terminu dokładnego terminu zakończenia prac projektowych 
oraz daty realizacji zadania. 

Radna A. Tomicka zapytała o dokumentację dla ronda u zbiegu ul. Kwaśniewskiego, Cmentarnej i 
Cieszkowskiego. 
Z-ca Burmistrza G. Taterka odpowiedział, że Gmina zwróciła się do Starosty z ofertą partycypacji w 
kosztach i czeka na odpowiedź. 
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Sposób realizacji funduszu sołeckiego przedstawił Kierownik wydziału Nadzoru Właścicielskiego i 
Transportu, M. Szrajbrowski. Prezentacja stanowi załącznik nr 4.

Radny W. Kmieciak zapytał o inwestycje związaną z  ustawieniem radarowych wyświetlaczy prędkości 
w newralgicznych punktach Sołectwa Paczkowa. 
Kierownik M. Szrajbrowski odpowiedział, że zostaną zakupione 2 wyświetlacze. 

3. Omówienie materiałów sesyjnych.

a) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Miasta i Gminy Swarzędz na 
rok 2022.
Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy, Karolina Dziekan. 
Następnie poinformowała, że do projektu zgłoszona zostanie autopoprawka, której treść przedstawiła. 

Radny W. Kmieciak zapytał o realizacje inwestycji na ul. Dworcowej i  przejścia pod torami oraz  
o zakupu paralizatorów dla Straży Miejskiej.

Kierownik Wydziału Inwestycji, B. Majchrzak odpowiedział, że w trakcie prac wykonawca natrafił na 
niezinwentaryzowane kable na ul. Łąkowej. Wyjaśnił techniczne przyczyny dokonania zwiększenia 
kosztów inwestycji. Następnie kierownik poinformował, że termin realizacji nie jest możliwy do 
zachowania, dlatego wykonawca zawnioskował o wydłużenie terminu realizacji o 6 miesięcy. 

Komendant Straży Miejskiej P. Kubczak poinformował, że zakup paralizatorów wynika z konieczności 
zapewnienia bezpieczeństwa strażnikom ze względu na zwiększoną ilość interwencji.

Radny R. Dyzma zapytał czy środki finansowe na przeciwdziałanie Covid w wysokości 9,2 mln. zł są 
środkami z budżetu gminy, czy z otrzymanego dofinansowania zewnętrznego oraz zapytał o 
dofinansowanie inwestycji na ul. Wiosennej.

Skarbnik K. Dziekan odpowiedziała, że środki finansowe na Covid pochodzą z otrzymanego przez gminę
dofinansowania. 
Kierownik B. Majchrzak odpowiedział, że na inwestycję ul. Wiosennej przeznaczone jest 50% kosztów 
kwalifikowanych. 

Radny W. Kmieciak zapytał, czy planowany jest remont połaci dachowej w Przedszkolu nr 1 na
ul. Zamkowej w Swarzędzu.
Z-ca G. Taterka odpowiedział, że gmina czeka na dokumentację i poinformuje o harmonogramie prac. 

Radna A. Tomicka zapytała, na równanie których dróg gruntowych przeznaczone jest w budżecie 2 mln. 
złotych.
Z-ca Burmistrza G. Taterka odpowiedział, że są to środki przeznaczone nie tylko na równanie dróg, ale 
również na układanie płyt drogowych. W pierwszej kolejności realizowane będą  drogi o największym 
zużyciu i częstotliwości użytkowania.  Dodał, że prace zaplanowane m.in. na przełożenie płyt z 
Wiosennej na ul. Rolną w Paczkowie, uzupełnienie ul. Bliska i Nowowiejskiego, ul. Ukośna, ul. 
Rivoliego, ul. Żniwna. Wyjaśnił, że koszt wykonania nawierzchni z płyt betonowych to ok. 130.000 zł za 
150 metrów.

Następnie radna A. Tomicka zapytała jaki zakres prac obejmuje kwota 472 tys. zapisana w budżecie na 
remonty w szkołach.  
Z-ca Burmistrza T. Zwoliński udzieli odpowiedzi mailowo. 

Następnie A. Tomicka zapytała dlaczego w budżecie nie zostały ujęte środki na realizację 
ul. Królewskiej w Gortatowie.
Z-ca Burmistrza G. Taterka odpowiedział, że ulica ta zostanie objęta do realizacji w II etapach. Aktualnie 
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na pierwszym etapie pozostają jeszcze do wykonania podziały a  ZRID będzie na początku maja. Dlatego 
środki te zostaną przeznaczone w pierwszej kolejności na realizację drugiego etapu ul. Polskiej, na które 
gmina otrzymała dofinansowanie. Po wpływie środków z dofinansowania nastąpi przesunięcie środków 
w budżecie z przeznaczeniem na ul. Królewską. 
Dyskutowano na temat utwardzania kolejnych ulic w Gortatowie. Przewodniczący T. Majchrzak 
zaproponował, aby temat związany z realizacja ul. Darniowej był omówiony jako temat na kolejnej 
komisji. 
Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Miasta i 
Gminy Swarzędz na rok 2022. 
Wyniki głosowania ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

b) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy 
Swarzędz na lata 2022 – 2043.
Projekt uchwały przedstawiła Z-ca Skarbnika Gminy, Szymon Pieniowski. 
Następnie poinformował, że do projektu zgłoszona zostanie autopoprawka, której treść przedstawił. 
Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Miasta i Gminy Swarzędz na lata 2022 – 2043. 
Wyniki głosowania: ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

c) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie emisji obligacji Gminy Swarzędz oraz zasad ich zbywania, 
nabywania i wykupu.
Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy, Karolina Dziekan. 
Radna A. Tomicka zapytała jaki będzie deficyt gminy.
Radny R. Dyzma zapytał o kwestie dotyczące obligacji i ich spłat. 
Odpowiedzi udzieliła Skarbnik Karolina Dziekan. 
Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie emisji obligacji Gminy Swarzędz oraz 
zasad ich zbywania, nabywania i wykupu. 
Wyniki głosowania ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

d) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych dotyczących 
Budżetu Obywatelskiego Gminy Swarzędz na rok 2023.
Projekt uchwały przedstawiła Z-ca Kierownika Wydziału Teleinformatyki, Aleksandra Pietrzak. 
Radny W. Kmieciak zasugerował aby w §6 uchwały wydłużyć okres na odwołanie do 7 dni.
Radny R. Dyzma wnosi o przedłużenie terminu głosowania do września, oraz o zapis, że jeżeli wygrany 
projekt nie zostanie w danym roku zrealizowany, to gmina zrealizuje go w ciągu 3 lat. 
Z-ca Kierownika A.Pietrzak odpowiedziała, że terminy głosowania mają związek z przygotowywaniem 
budżetu przyszłorocznego, który te projekty obejmuje. Sprawdzi taką możliwość i skonsultuke z radcą 
prawnym. Odpowiedzi udzieli na kolejnej komisji. 

Sołtys Irena Prokop  zgłosiła problemy techniczne z głosowaniem do budżetu obywatelskiego w zeszłym 
roku. 
Z-ca Kierownika A.Pietrzak odpowiedziała, że sugestie zostaną rozważone. 

Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie przeprowadzenia konsultacji 
społecznych dotyczących Budżetu Obywatelskiego Gminy Swarzędz na rok 2023. 
Wyniki głosowania ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

e) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Swarzędz w 2022 roku.
Projekt uchwały przedstawiła Kierownik Wydziału Ochrony Środowiska, Katarzyna Lewandowska 
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Radny R. Słupiński zapytał z czego wynika zmiana w zakresie sterylizacji kotów do zapisów 
zeszłorocznej uchwały, tylko na koty wolno żyjące 
Odpowiedzi udzieliła Kierownik K. Lewandowska. 
Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie Programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Swarzędz w 2022 roku.
Wyniki głosowania ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

f) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Osłonowego „Korpus 
Wsparcia Seniorów” na rok 2022.
Projekt uchwały przedstawiła Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej w Swarzędzu, Agnieszka 
Maciejowicz. 
Radny R. Dyzma zapytał o koszt opaski bezpieczeństwa oraz o zasady jej przyznawania. 
Dyrektor A. Maciejowicz odpowiedziała, że koszt opaski to 335 zł. a abonament 2000 zł miesięcznie za 
50 opasek. 
Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 
Osłonowego „Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 2022. 
Wyniki głosowania ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

g) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2022-2025.
Projekt uchwały przedstawiła Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej w Swarzędzu, Agnieszka 
Maciejowicz. 
Radny R. Słupiński zapytał czy zmiany w programie spowodowane są wzrostem spożycia alkoholu, 
oraz o maksymalną ilość koncesji na sprzedaż napojów alkoholowych, które gmina może wydać.
Z-ca Burmistrza T.Zwoliński poinformował, że informacja zostanie przekazana na następnej komisji. 
Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji Gminnego 
Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na
lata 2022-2025. 
Wyniki głosowania ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

h) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyznaczenia miejsc do prowadzenia handlu w piątki i 
soboty przez rolników i ich domowników oraz wprowadzenia regulaminu określającego zasady 
prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników i ich domowników.
Projekt uchwały przedstawił Kierownik Wydziału Nadzoru Właścicielskiego i Transportu, Mariusz 
Szrajbrowski. 
Dyskutowano na temat liczby wyznaczonych miejsc, ich przeznaczenia oraz wysokości opłat targowych.
Radny W. Buczyński powiedział, że w jego odczuciu tych miejsc będzie za mało, a ustawa w domyśle 
mówi o miejscu dla każdego rolnika. 
Radna B. Czachura powiedziała, że rolnikom drastycznie wzrosła od stycznia 2022 roku opłata 
eksploatacyjna na targowisku. Prosi o wyznaczenie większej liczby miejsc na terenie gminy.

Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie wyznaczenia miejsc do prowadzenia 
handlu w piątki i soboty przez rolników i ich domowników oraz wprowadzenia regulaminu określającego
zasady prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników i ich domowników. 
Wyniki głosowania ZA: 5, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1

i) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr III/34/2018 w sprawie przyjęcia 
regulaminu targowiska miejskiego w Swarzędzu.
Projekt uchwały przedstawił Kierownik Wydziału Nadzoru Właścicielskiego i Transportu, Mariusz 
Szrajbrowski. 
Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr III/34/2018 w 
sprawie przyjęcia regulaminu targowiska miejskiego w Swarzędzu. 
Wyniki głosowania ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1
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j) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych – Gruszczyn, ul.
Katarzyńska.
Projekt uchwały przedstawiła Kierownik Wydziału Infrastruktury Drogowej, Alicja Smelka. 
Dyskutowano na temat kategoryzacji dróg. 
Głos w dyskusji zabrali radni: R. Słupiński, W. Buczyński, A. Tomicka.
Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg 
gminnych – Gruszczyn, ul. Katarzyńska. 
Wyniki głosowania ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

k) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych – Jasin, ul. 
Rutkowskiego.
Projekt uchwały przedstawiła Kierownik Wydziału Infrastruktury Drogowej, Alicja Smelka.
Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg 
gminnych – Jasin, ul. Rutkowskiego. 
Wyniki głosowania ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1

l) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej w miejscowości 
Łowęcin – ul. Cytrynowa.
Projekt uchwały przedstawiła Kierownik Wydziału Geodezji i Nieruchomości, Anna Domasiewicz. 
Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej w 
miejscowości Łowęcin – ul. Cytrynowa. 
Wyniki głosowania ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1

m) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy dla ronda w miejscowości Zalasewo – 
Bohaterów Obrońców Ukrainy 2022.
Projekt uchwały przedstawiła Kierownik Wydziału Geodezji i Nieruchomości, Anna Domasiewicz. 
Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie nadania nazwy dla ronda w 
miejscowości Zalasewo – Bohaterów Obrońców Ukrainy 2022. 
Wyniki głosowania ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

n) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego wschodniej części wsi Uzarzewo.
Projekt uchwały przedstawił Z-ca Burmistrza, Grzegorz Taterka.
Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wschodniej części wsi Uzarzewo. 
Wyniki głosowania ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1

o) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego w rejonie ul. Keplera w Zalasewie.
Projekt uchwały przedstawił Z-ca Burmistrza, Grzegorz Taterka.
Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w rejonie ul. Keplera w Zalasewie. 
Wyniki głosowania ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1

p) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Paczkowa – część A3.
Projekt uchwały przedstawił Z-ca Burmistrza, Grzegorz Taterka. 
Komisja zapoznała się. 

r) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
wschodniej części obrębu Zalasewo.
Projekt uchwały przedstawił Kierownik Wydziału Architektury i Urbanistyki, Jędrzej Cesar. 
Komisja zapoznała się. 
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4. Sprawy bieżące.

Radny R. Dyzma poruszył kwestie realizacji drogi serwisowej przy nowo powstałej hali w Paczkowie. 
Poinformował, że mieszkańcy obawiają się, że dojazd odbywał się będzie od ul. Kościelonki. 
Z-ca Burmistrza wyjaśnił, że główny zjazd wyznaczony jest od drogi serwisowej, ul. Kościelonka nie 
może być wykorzystywana.

Radna A. Tomicka zapytała o przedsiębiorców prowadzących działalność na modernizowanej i 
zamkniętej ul. Zamkowa, czy można ubiegać się o umorzenie podatku i na jakie ulgi może liczyć 
przedsiębiorca. 
Z-ca Burmistrza G. Tatrka porosił, aby przedsiębiorcy zwrócili się do Urzędu z pismem, na które 
otrzymają odpowiedź. 

Radny D. Książkiewicz zapytał czy i jakie alternatywne systemy wyjazdu z Gortatowa są planowane. 

Z-ca Burmistrza G. Taterka odpowiedział, że projektowana jest ul. Królewska i Darniowa. Gmina ubiega 
się o dofinansowania ul. Grudzińskiego i Pszennej. Jest projektowana ul. Sołecka. 

Radna A. Tomicka zapytała o możliwość wyłożenia ul. Marszałkowskiej płytami. 
Z-ca Burmistrza G. Taterka odpowiedział, że rozważona zostanie taka możliwość. 

5. Zakończenie.
Na tym posiedzenie zakończono.

 

Przewodniczący
Komisji Gospodarki, Środowiska i Rozwoju Wsi

Tomasz Majchrzak

 

Przygotował(a): Biuro Rady 

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl 
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